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TISZTELETTEL KÖSZONT60'ICVEN 

Üdvözöljük városunkban 
a katolikus tábor fiataljait! 

Két nap múlva nyit a K. I. M. 
és Lelkipásztori Intézet szer
vezésében rendezendő Katoli
kus Ifjúsági Tábor a sóstó i 
strand melletti parkerdő első 
szektorában. Csak ismétlé
sekbe bocsátkoznánk akkor, 
ha ennek a rendezvénynek a 
szellemi céljait újra vázolnánk. 
Egyet azonban bizton ki lehet 
jelenteni: ez a halasi rendez
vény a katolikus egyházi élet 
megerősítését szolgálja. Hogy 
milyen lesz a rendezvény, 
hogy fog egységben megvaló
sulni az ima és a reprezentá
ció, az majd utána derül ki. A 
programok gazdagok, változa
tosak, a magasrangú vendé
gek előadásai garanciát adnak 
a sikerre. A meghirdetett prog
ramok menetrendjét az alábbi
akban közöljük: 

Július 24. kedd 9.30 órakor: 
Lustiger párizsi bíboros szent
misét mutat be és utána elő
adást tart ÁKiengesztelődés" 
címmel az MK-ban. 

15 órakor: Ökumenikus ima
óra a református gyülekezeti 
teremben. Brassói fiatalok mű
sora a katolikus templomban. 

20 órakor: Mária siralom a 
Winkler kódex alapján (Elő
adja Bucz ~unor színjátszó 
csoportja az AMK-ban) 

Július 25. szerda 16 órakor: 
Dr. Surján László népjóléti mi
niszter és Rocco Buttiglione 
olasz filozófus előadása a "Je
lenlét" kérdéséről az ÁMK
ban. 

17.30 órakor: szentmise, ce
lebrálja: Gyulay Endre sze
ged-csanádi püspök az ÁMK
ban. 

20 órakor: Orgonahangver
seny a református és a katoli
kus templomokban. 

Július 26. csütörtök 16 óra
kor: S. Wilkanowicz lengyel 
professzor előadása a "Re-

mény" témájáról az ÁMK-ban . 
18 órakor: Szabadtéri szent

mise, celebrálja: Dr. Dankó 
László kalocsai érsek. (A Le
nin téren.) 

E műsorok, de különöskép
pen a szentmisék bemutatása 
kapcsán meg kell említenünk, 
hogy ezeken a napokon kerül 
sor arra, hogya kiskunhalasi 
"Dr. Monszpart László" 289. 

sz. Cserkészcsapat házon ki
vül is bemutatkozzon, ameny
nyiben a csapat a szentmisék 
bemutatásánál díszőrséget 
ad, emelve annak ünnepélyes
ségét. 

A város várja a külföldi és 
hazai vendégeket és örömmel 
osztozik a rendezvény remélt 
sikerességében. 

Harmos Jenő 

Mire vállal
koznak a halasi 

kisgazdák? 
Kiskunhalas térségében léte

sülő (?) farmergazdaság alapítá
sához tulajdonostársak kerestet
nek. Nem árt, ha a leendő részvé
nyesnek van földje, gépe, állata, 
de a szellemi tőke, a munkaerő 
sem megvetendő. A lényeg: az el
határozás, s a többi már megy 
magától. Röviden így lehetne 
összefoglalni annak az összejö
vetelnek a lényegét, amelyet a 
múlt szombat9n a "kisgazdák" 
szerveztek az AMK-ban. 

Elöljáróban dr. Horváth László 
országgyűlési képviselő üdvö
zölte a megjelent mintegy száz, a 
témában feltehetően érdekelt 
szakembert, majd felkérte az elő
adókat (Harsányi Zsoltot, a Hun
gária Telekom vezérigazgatóját 
és Pálfy Dezső magánvállalko
zót), hogy vázolják koncepcioná
lis elképzeléseiket. 

Harsányi Zsolt szerint olyan ag
rárgazdaság létesítése látszik 
célszerűnek, ahol a termelÉ'stől a 
feldolgozáson át az értékesítésig, 
mind egy kézben összpontosul. 
Önálló export- és importtevékeny
séggel. Ez azért fontos, hogy a 
nyereség, a haszon ne csordogál
jon el - különböző csatornákon -
mások zsebébe. A társtulajdonos 
(a gazda) adná a munkáját és ga
ranciát kapna arra, hogy az általa 
előáll ított terméket a társaság át
veszi, értékes íti. 

Az előadó elképzelései közt 
(egyelőre) a körzetben egy malá
tagyár felépítése szerepel. To
vábbá exportképes hízómarha és 
sertés tenyésztése. A sörárpa-ter
melést mintegy 4-5 ezer hektá
ron képzeli el. Harsányi a társasá
got 150 milliós tőkével tervezi in
dítani, amelyből 15-20 millióval 
külföldi (amerikai) cég is része
sedne. Mint mondta: az rt-ben lé
nyegében a téeszek egy újsze
rűbb formáját szeretné életre h ív
ni, de valódi értelemben vett tulaj-

donosi szemlélettel, joggal. 
Pálfy Dezső hangsúlyozta, 

hogy a piaci értékesítés oldaláról 
kell a mezőgazdaságot kezelni. 
Jelenleg az országban (éves szin
te) 50-60 ezer tonna hiány mutat
kozik malátából. Tehát ezt az űrt 
be kell tölteni. Az sem mellékes, 
hogy ez a termék bel- és külföldön 
egyaránt jól eladható. Jövedelme
zőnek látja, hogya környéken sör
és üdítődobozoló üzemet létesít
senek. 

Az előadást követő hozzászólá
sokban a remény és az újtól való 
félelem egyaránt tükröződött. 

Ferenczi Imre felvetette , hogy 
Halason (ma is) jelentős hízó
marha-tartás van, tehát az új állo
mány beállítása, illesztése gon
dokkal járna. Továbbá, hogy hízó
marha vonatkozásában jelenleg 
is túlkínálat mutatkozik. Azt sem 
érti, hogy a társaság alapítása fi
nanciális szempontból hogyan 
oldható meg. (A válasz: hitelből.) 

Bagi Márton szerint gyümölcs
feldolgozót is kellene építeni. Dr. 
Horváth László nézete, hogy az 
RT. alapításánál óvakodni kell a 
gigantómániától. 

Mások szerint kár bármit is ter
vezni, amíg nem mérik fel ponto
san a tájkörzet biológiai adottsá
gait. 

Dr. Viszmeg arra hívta fel a fi
gyelmet, hogy az esetleges rt-be 
sok idős, beteg ember is kerülne, 
akiknek az orvosi ellátása a jelen
legi társadalombiztosítási gyakor
lat mellett közel sem megoldott. 
A koncepció kidolgozásánál erre 
a kérdésre nagy figyelmet kell for
dítani. 

A tanácskozás második felében 
Kiskunhalas katasztrófális tele
fonhelyzete volt a napirenden. 
Harsányi Zsolt Regionális Önkor
mányzati Telefontársaság létre
hozásában látja a megoldást. 

Kovács Pál 

Drágább búzából drágább kenyér? 
Színtültig töltött pótkocsis 

teherautók hordják a búzát a 
halasi malomba. A meósok töl
csérrel vesznek mintát minden 
rakományból, hogyalaborban 
megvizsgálhassák az új búzát. 

Barabás Nándor körzeti 
üzemvezetőtől tájékozódtunk 
az új búzáról, a gabonapiac és 
a malom sorsának alakulásá
ról. 

- Hogyan alakul az étkezési 
búza ára? 

- Az étkezési búza úgyne
vezett hatósági felvásárlási 
ára 570 forint. Ebben az árban 
benne van a 20%-os lisztár 
emelés is. Az az igazság, hogy 
a termelők többsége nem haj
landó ennyiért eladni a búzát. 
A felvásárolni tervezett négy
ezerötszáz vagon gabonának 
legfeljebb egyharmadát tudjuk 
ennyiért megvenni. Eddig né
hány tétel búza érkezett be Já
noshalmáról és Kiskunhalas-

ról. Úgy tűnik, hogy közepes 
sütőipari értékre számítha
tunk, reméljük, hogy B1 és B2 
közötti értékekre . 

Megbízható minősítést 
azonban csak nagyobb tételek 
bevizsgálása után mondha
tunk. Ami a termésátlagot illeti, 
jó közepesre számíthatunk, 
ami 40-55 mázsa hektáron
kénti átlagot jelent a földek mi
nőségétól függően. Vissza
térve a kérdésre, a termelők 
által kért áremelés eléggé je
lentős. A nagytermelők I. osz
tályú búzáját eddig 610-620 
forintért tudtuk lekötni, de töb
ben szeretnék elérni a 630-
670 forintos árat is, hogya bú
zatermesztés jövedelmező 
legyen. 

- Mennyivel nőhet a kenyér 
ára, ha a búza ára 8-1O%-kal 
nő? 

- Ez attól függ, hogya válla
lat vezetése mit dönt azaz, 

hogy ebből az áremelkedésből 
nekünk malmoknak mennyit 
kell kigazdálkodni a költségek 
erőltetett visszaszorításával. 

Ehhez kapcsolódik, hogy 
gyakran nekünk teszik fel azt a 
kérdést, hogy az 570 vagy 600 
forintos búzából hogy lesz 20 
forintos a kenyér? Pedig ezt a 
kérdést nem nekünk kellene 
feltenni, mert mi a 600 forintos 
búzából 900 és 1000 forintos 
lisztet készítünk. Ehhez figye
lembe kell venni a költségei n
ket. A gabona felvásárlására 
hitelt kell felvennünk, amiért 
30-32%-os kamatot kell fizet
nünk. A búza kiőrlésekor 75% 
lesz a liszt, a többi takarmány. 
A sütőipar 1 kg kenyeret kb. 74 
dkg lisztből tud sütni. Ráadá
sul a lisztet csak néhány napig 
kell tárol n i a, tehát a készlete
zés költsége minimális. Aki 
számol ezekkel a tényekkel, 
könnyen megállapíthatja, hogy 

"'" Veszenhoffer Sándorné meós az új búzát vizsgálatra 
készíti elő_ 

a sütőiparban rakodik a ke
nyérre a nagyobb költség és 
ott képződik a legtöbb nyere
ség. 

- Mit jelentett a vállalat és a 

körzet számára aGabonaipari 
Tröszt megszúnése? 

-A tröszt megszüntetésével 
a vállalat és a körzeti üzemek, 

(Folytatás az ötödik oldalon.) 

lissKárolJ 
nagJbajban 
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2. OLDAL 

KÖZLEMÉNY 
Kiskunhalas Város Tanácsa értesíti a 

város lakosságát, hogy az országgyűlés 
által a 

KÖZTÁRSASÁGI ELNÖK 

választásának mikéntjét eldöntendő kér
désben 1990. július 29. napjára (vasárnap
ra) kitűzött népszavazásra az állampolgá
rok külön értesítést nem kapnak. 

Szavazni a személyi igazolvány felmuta
tásával abban a szavazókörben lehet, 
amely az országgyűlési képviselő válasz
tások során került megjelölésre. 

HOGY A SÜLT FINOM LEGYEN, 

mikrohullámú sütőt 
VEGYEN! 

Goldstar ER -4350 D 17 literes 500 W-os 
19800 helyett 17100 Ft 

Goldstar ER-5054 D 20 literes 530 W-os 
22900 helyett 20250 Ft 

Goldstar ER-6513 D 28 literes 700 W-os 
29900 helyett 26500 Ft 

KEDVEZMÉNY CSAK NÁLUNK, CSAK ÖNNEK 

Magic Computer 
Tompa, Beloiannisz tér 4. - Telefon (fax): 80/20-502 

Hazánk az infarktus előfordulását, ezen belül a 30-50 éves 
férfiak elhalálozását tekintve, a világon vezető helyen áll. 
De emelkedik a női infarktusok száma is. Évente egy kis
kunhalasnyi ember hal meg ebben az alattomos betegség
ben. Sorozatunkkal nem félelmet és szorongást akarunk 
kelteni, hanem segíteni a betegeknek és a még egészsége
seknek egyaránt. 

A megváltó koronária-őrző 
Az. infarktusos betegek je

lentős része még a kórházba 
szállítás előtt meghal. Ebből is 
látszik, hogy milyen óriási sze
repe van a felismerésnek, va
gyis a helyes diagnózisnak és 
a gyors kórházba szállításnak, 
ahol a beteg szakszerű keze
lésben részesülhet. Sajnos, 
sokszor túl sok lépcső vezet a 
spe(;iális helyiség, például a 
koronária-őrzőig. Körzeti or
vos, mentők, központi ambu
lancia ... , ismerve a jelenlegi 
körülményeket, mindez ko
moly időveszteség et jelent. 
Vegyük példának a központi 
ambulanciát, amely egyfajta 
"szűrőként" is szolgál a kór
házba kerülés előtt. Mert ha 
ide kerül a beteg, egy orvos 
látja ugyan, de nem biztos -
különösen a hétvégi ügyel e
teknél -, hogy kvalifikált az 

_. 

ilyen betegségek gyógyításá
ban. A vizsgálat azért megtör
ténik, előbb-utóbb szakorvos 
is előkerül. Akinek panaszai 
ellenére sincs EKG eltérése, 
általában a megfigyelőbe vagy 
a belgyógyászati osztályra ke
rül. Jellemző EKG eltérés ese
tén a koronária-őrzőbe. 

A koronária-őrző a II. bel
gyógyászati osztályon van, a 
nővérpulttal szemben. A koe
dukált szobában 6 egymástól 
elszeparálható ágy, felettük 
egy-egy műszer: az őrző. 
Ezek egy többcsatornás köz
ponti készülékhez csatlakoz
nak, amin a nővér figyelemmel 
kísérheti a történéseket. 

Egy különálló készülék szép 
formájával is magára vonja a 
figyelmet. Az egymillió forintos 
Cardiac Monitor DC Defibrillá
tor-ból csak egy van a kórház-

. -DA 

A II. 
világháború 
áldozatainak 

emlékmüvéröl 
A posta épülettel 

szemben a Hősök te
rén, méltó hely kínál
kozik az emlékmű szá
mára. Valamikor ezen 
a helyen állt az ország
zászló. A második vi
lágháborút közvetlenül 
megelőzően - a foto
dokumentumok szerint 
- irredenta agitáció 
hordozója volt az is
mert felírattaI, térkép
pel. Később a megma
radt mellvéd "átala
kult" tizenkilences em
lékművé. 

Ma a temetőkertben 
nyugszanak romjai, a 
műkő építmény 
szakemberek szerint -
nem állítható helyre. 

Kérjük ezért Halas 
tisztelt polgárait, hogy 
a második világháború 
áldozatainak építsünk 
méltó kegyeletes em
léket e helyen! 

Az emlékmű része
ként két zászlótartó ár
bócot állítunk a nem
zeti lobogó és a város 
zászlója számára, re
méljük, hogy ez min
denki számára elfo
gadható. 

Város védők 

ban, a másik "újraélesztő " 
készülék már tíz éves, azt vi
szik mindenhova szükség sze
rint. 

Most négy férfi fekszik a 
szobában, az egyik jóízűen 
horkol, két idősebb műszerre 
kötve, egyhangúan bámulja a 
plafont, míg a negyedik, egy fi
atalabb szakállas, újságot ol
vas. Egészséges színe is arról 
árulkodik, hogy már túl van a 
veszélyen. N. József 38 éves 
budapesti lakos pár nap múlva 
hazamehet. Már két hete 
üdült, pihent a Vadkerti tónál, 
amikor az egyik reggel, horgá
szat közben heves rosszullét 
fogta el: mellkasi szorítás, lég
szomj ... Egybőlorvoshoz vit
ték. Ott kapott egy injekciót, de 
a roham nem múlt el, így került 
a koronáriába. 

- Nem tudom mitől kaphat
tam - mondja keserűen. Ko
rábban sportoltam, most nem 
dohányzok, nem is iszok. Ta
lán stresszes alkat vagyok. 
Másra nem tudok gondolni. 

Mekkora a túlélési esély? 
Dr. Balogh Elemér osztály

vezető főorvostól azt kérde
zem: mi történik a beteggel itt a 
koronáriában? 

- Típusos fájdalom esetén 
sorozatban csináljuk az EKG
ket. Ha tényleg kezdődik az in
farktus, csaknem elképzelhe
tetlen, hogy ne legyen erre 
utaló jel. Közben itt megkapja 
az infarktusnak megfelelő te
rápiát: vérrögoldó kezelés, 
kornária tágító, béta-blokkoló 
adagolás stb. Persze ez csak 
elmondva ilyen egyszerű. Van 
például egy ún. "özvegycsiná
ló" koronária, ha ez záródik el, 
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Reformok - gondokkal 
A Halasi Tükör ez évi 26. számában 

Reformokat tervez a kórház c. interjúban 
foglaltakhoz szeretném elmondani gon
dolataimat. Hozzászólásom szülőváro
som iránti érdeklődésemből és folyama
tos kapcsolattartási igényemből fakad. 

1. "Az orvosok fizetésüket az ellátott 
betegek után kapják. Ezzel majd az em
berek döntik el, melyik orvosra van szük
ségük, melyikre nem." Jó elv, de hogyan 
valósul meg a gyakorlatban? Az orvosok, 
hogy minél több fizetést kapjanak, töre
kedni fognak a minél több beteg ellátásá
ra! Betegtermelés várható! Hogyan dönti 
el a laikus, hogy milyen és melyik orvosra 
van szüksége szakmailag? Adva van egy 
morcos, barátságtalan orvos, akinek 
"csak" a szakma a fontos. Lelkiismerete
sen ellátja a beteget, nem kedvez neki, 
csak annyit ad meg, amennyit a szakmai 
ellátás megkövetel. "Rossz" orvosnak 
fogják tartani, kevesen mennek hozzá, fi
zetéséből nem tud majd megélni. Adva 
van egy mosolygós, barátságos orvos, aki 
mindent megtesz a hozzáfordulónak amit 
az tőle kíván, addig tartja táppénzen és 
akkor, amikor erre "igénye" van stb. Jó or
vosnak tartják, sokan mennek hozzá, fize
téséből meggazdagodik. Hogyan lehet el
dönteni, ki a jó és ki a rossz orvos - objek
tíven? Úgy gondolom, itt a mérce a nem 
jó, és a körülmények sem azok az ilyetén 
való megmérettetésre. Lesz-e érdekelt
sége a betegnek, hogy mihamarabb meg 
akarjon gyógyulni, lesz-e továbbra is "kifi
zető" táppénzen maradni? 

2. " Egészségügyi és szociális fektető". 
Nagyszerű terv! A kórház és az otthon 
közé kell valami, ami megoldja ennek a te-

akkor ez akutan az esetek 
döntő többségében azonnal 
halált okoz. 

- Egy ilyen esetben mennyi
vel nagyobb a túlélési esélye a 
betegnek, ha itt a kórházban 
tetőzik a roham? 

- Volt egy 30 év körüli nővér, 
aki itt kapta az infarktust, oly 
mértékben, hogy újraéleszteni 
kellett. Túlélte, ma ismét dol
gozik. Neki kevés esélye lett 
volna, ha otthon éri az infark
tus. 

rületnek gondjait. Akik már nem kórházi 
esetek, de még nem lehet őket odahaza 
tartani. Az "elfekvők" és a szociális ottho
nok egy magasabb rendszerét látom eb
ben a tervben, amit öregedő társadal
munknak feltétlen meg kellene oldani! 

3. "Mert minden tevékenységnek sza
bott ára lesz." Na végre! Nem lesz majd 
kifizető betegnek lenni? Táppénzen még 
mindig az lesz, és leszázalékoltatni ma
gunkat is? Félő, hogy az igazi, a valódi be
tegek "fizetőképessége" sokszor nem 
lesz majd elég az indokolt gyógyítói tevé
kenységre! Egészségügyünklegnagyobb 
rákfenéje - az ingyenességgel való visz
szaélés! Ha valóban csak a betegek kap
nák meg ingyen az ellátást, és csak addig 
amíg az szakmailag indokolt számukra! 
Ez álom és illúzió. Talán rá kellene bízni 
ezt az orvosokra, hogy ők mit és mennyit 
tartanak indokoltnak szakmailag és lelki
ismeretük szerint, és ezért megvédeni az 
orvosokat minden fenyegetéstől: ráhatás
tól- mindenkivel szemben! 

4. "Szigorú társadalombiztositási ellen
őrzés." Nagyon kellett volna már régóta. 
Hogyan csináljuk majd a gyakorlatban? 
Mi lenne az a "nettó" amit adni kellene 
egyellenőrnek, hogy ne korrumpálódjék? 
Több bért mint egy orvosnak? Bár azt hi
szem, hogya hatásos ellenőrzés akármi
lyen drága még mindig olcsóbb mint a cél
talan herdálása a "közösnek". Bár félő, 
hogy nálunk majd mindenki ellenőr akar 
lenni és nem dolgozó! 

Kollektív bölcsesség és gyakorlat kell 
majd e tervekhez. Ezen néhány sorom
mai is ezt szolgálnám. 

Dr. Veress Sándor Szeged 

- Ön Szegeden a II. belklini
kán dolgozott, ennélfogva köz
vetlenül tud viszonyítani. Van
e a két kórház viszonylatában 
különbség a túlélést tekintve? 

- Véleményem szerint nincs. 
Egy adat: amikor 86-ban ide 
kerültem, még az év őszén be
vezettük a streptase kezelést 
a szívizom infarktusban. Ez 
azt jelenti, hogyakoszorúeret 
elzáró vérrögöt gyógyszerrel 
feloldjuk, így nem alakul ki a 
szívizom teljes elhalása. Ak
kor, Szegeden már volt sze
lektiv streptase kezelés, ami
hez óriási technikai felkészült
ség kellett. (Egy katéteren át 
vezették be a gyógyszert az 
adott területre.) Ma már bebi
zonyosodott, hogy tulajdon
képpen nincsen semmiféle 
előnye aszelektiv trombólizis
nek a szisztémás trombolizis
hez képest, azaz amit mi itt a 
vénába beadunk. Tehát, ha 
időben megkapjuk a beteget, 
az esélyei nk nem rosszabbak! 

tet ad a betegnek. Mi általában 
az 5. napon kezdjük mobili
zálni a beteget, utána az őrző
ből is kikerül. A többség ennek 
örül, de jópáran a műszerek
ben látják a biztonságukat. 

A főorvos elmosolyodik, ta
lán arra gondolhatott, hogy 
manapság eltűnőben vannak 
a jó tündérek, aztán megfon
toltan válaszol: 

- Minél több pénzt! Bár az 
őrzővel most nem állunk 
rosszul, de én ezt csak egy 
kezdeti szakaszban lévőnek 
gondolom. Egy olyan állapotú
nak vélem, amivel lehet dol
gozni, de azért az optimumtól 
még messze van. 

- Hogyan hat a betegekre 
az őrző műszerek jelenléte? 

- Nemcsak maga a műszer, 
hanem már eleve az örzőben 
lét is bizonyos biztonság érze-

- Lelkileg milyen terápiát 
kapnak a betegek? 

- E téren van hiányosság. 
Mi nyilván nem tudjuk azt nyúj
tani, amit egy szakképzett 
pszichológus nyújtana. 

- Létezik-e 100%-os felgyó
gyulás az infarktusból? 

- Gyakorlatilag ez mininális 
százalékban lehetséges. Ez 
ugyanis egy olyan érbetegség, 
aminek az infarktus a megnyil
vánulási formája. Ez az érbe
tegség nem áll meg, lassan 
halad előre. Ha úgy tekintjük, 
akkor ugyanolyan gyógyítha
tatlan betegség, mint a rák. 
Vannak kivételek is, hiszen le
het anatómiailag teljesen ép 
koszorúér mellett is infarktus, 
például erős érgörcs esetén. 

- Ha egy jó tündértől kíván
hatna valamit, mi lenne az? 

Már távozóban vagyok, ami
kor találkoztam dr. Cserni 
Anna adjunktusnővel. Neki is 
az a véleménye, hogya vér
rögoldó kezeléssel együtt 
szakmailag megfelelő helyen 
áll akoronária. 

Amikor a betegektől hallott 
lelkiismeretes emberi hozáál
lásról beszélek, szerényen 
annyit mond: Azt hiszem, meg 
tudtunk maradni emberközel
ben. (Foly tat juk) 

A fotók a koronária-őrzőben 
készültek. 

Kép-szöveg: Ferinez János 



3. OLDAL 

Apróhirdetés 

Eladó a Kilián Gy. u. 12. sz. lakás 
lakható melléképülettel garázzsal. 
Érdeklődni: Széchenyi u. 47. 

Redőny, reluxa, harmonikaajtó 
termelői áron! Telefon: 22-586. 

Vemhes tehén eladó. Érdeklődni: 
Inoka 34. Kisfaragó István. 

A Városi Tanács épületében, Hő
sök tere 1. sz. alatti cipőboltban be
vezetésre kerültek PUMA és ADI
DAS férfi és női sportcipők! 

Kötőgépek eladók. Kiskunhalas, 
Fazekas G. u. 26. 

Sóstó mellett lakóház melléképü
lettel eladó. Érdeklődni a Tűzoltók
kal szemben, Pappéknál. 

Eladó vagy kiadó fél családiház. 
Érdeklődni: Kuruc V. tere 37. 111/1. 
Jónásné. Este. 

Kiskunhalas, Fazekas G. u. 54/A. 
sz. alatt eladó 145m2-es galériás, te
tőtér beépítéses, fűthető garázsos, 
alápincézett, új, telefonos családi
ház. OTP és szoc. pol. igénybeve
hető. Telefon: 77/21-390. 

Mini baromfi-boltunkat a Szabad
kai út 16. sz. alatt megnyitottuk. Vár
juk kedves vásárlóinkat! 

Kiadó főbérlő nélküli albérlet Sze
geden, két diáklánynak. Érdeklődni: 
Kiskunhalas, Kuruc V. tere 33. III/2. 
hétfőn, szerdán 17-20 óráig, vagy 
Szeged Bihari u. 3D/B. 1/5. Július 27-
én 9-13 óráig. 

Eladó Alsóöregszőlők 135. sz. alatt 
lévő lakóház, ólakkal, istállóval, 432 
négyszögöl területtel. Fúrott kút, vil
lany van. Érdeklődni lehet Kiskunha
las, Mártírok útja 15. Ternyák Lajos. 

Gyakorlott virágkötőt felveszek. Je
lentk~zni a szerkesztőségben, Szi
lády A. u. 4. 

PL-es Trabant Hycomat eladó. Ér
dek�ődni: a 21-550 telefonon, 17 óra 
után. 

Eladó kétszobás, kertes családi
ház. Kiskunhalas, Cserepes u. 19. Ér
deklődni a helyszínen, délután 16 órá
tól. 

Albérlet kiadó. Kiskunhalas, Nyíl u. 
8. 

Eladó kertes családiház a város
központban garázzsal, ingóságok. 
Kiskunhalas, Hajnal u. 2/a. 14 órától. 

Eladó a víztoronynál2 szobás, gáz
fűtéses, erkélyes lakás. Érdeklődni: 
Kurucv. tere 2.111/29.17 óra után. 

Eladó a Brinkus L. u. 19. sz. alatt 
lévő 218 négyszögöl építési telek. Ér
deklődni a Szerkesztőségben, Szi
lády Á. u. 4. 

Régi varrógép eket veszek. Kiskun
halas, Kisfaludi u. 65. 

Augusztusi balatoni nyaralás hoz 
útitársnőt keresek. Jelentkezni levél
ben "Szép környezetben" jeligére a 
szerkesztőségben, Szilády A. u. 4. 

Balázs szekrény sor, kamasz he-
verőkkel eladó. Kiskunhalas, Kilián Eladó vagy családiházra cserélhető 

2 szobás, gázfűtéses lakás. Erdei F. 
Gy. u. 47. tér 3/B. II/22. Érdeklődni: 17 órától. 

Eladó a Kuruc Vitézek terén üzlet
helyiségnek alkalmas garázs. Ér
deklődni: Kossuth u. 43. dr. Horváth. 
Ugyanitt kertvárosi építési telek. 

Eladó: 2 db ruhásszekrény, 1 db 
konyhaszekrény, 1 db varrógép 
(Gritzner), 1 db háromszárnyas tü
kör. Érdeklődni: Széchenyi u. 84. 
délután és este. 

Commodore 64 számító~ép adat
magnóval és Zenit EM fényképező
gép eladó. Érdeklődni lehet Kárász 
u.5. 

Eltartási szerződést kötnék egye
düi élő, idős nővel. Cím: Balotaszál
lás II. ker. 90. Csendesné. 

Eladó összkomfortos, tetőtér be
épített családiház garázzsal. Két 
család részére is alkalmas. Kiskun
halas, Szél molnár u. 12. 

Eladó PR-es 1200-as Lada. Ér
deklődni Fürst S. u. 1. 

Kétszoba konyhás lakásomat elad
nám vagy elcserélném egyszoba 
konyhásra. Kiskunhalas, Fazekas G. 
u. 53. Burai. 

Eladó ház, gazdasági épülettel, 
víz, villany van. Érdeklődni: Szi
lády Á. u. 58. 

6au 
VIDEOCENTER 

• • • 
23-40 Ft-os mozi az egész 

családnak!!!??? 
Sok száz sikerfilm. 

Pálma tér 2., 
a Kertvárosi ABC után. 

KÖSZÖNETNYILVÁN íT ÁS 

Köszönetet mondunk mindazoknak, akik 
felejthetetlen halottunk 

Tóth V. János 
temetésén megjelentek, sírjára koszorút, 
virágot helyeztek, nagy fájdalmunkban 

velünk együttéreztek. 

Gyászoló család 

Köszönetet mondunk mindazoknak, akik 

Banász József 
búcsúztatásán megjelentek, részvétükkel 

fájdalmunkban velünk éreztek. 

A gyászoló család 

Köszönetet mondunk mindazoknak, akik 

Deli Sándor 
temetésén megjelentek, részvétükkel 

fájdalmunkban velünk éreztek. 

A gyászoló család 

1990. JÚLIUS 20. 

Siker siker hátán 
Kora tavasztól hetente van

nak a különböző lovasrendez
vények, s ezt a Határőr Dózsa 
lovasai ki is használják. Gyűj
tik a trófeákat, az utóbbi két 
hétben megint gyarapodott a 
jó helyezések száma. 

A Kiskunhalason megren
dezett Dél-Magyarországi Te
rületi Lovasbajnokságot köve
tően utazott az NDK-beli Löb
nicbe Szikszai Lajos és Sós 
Attila. A nemzetközi vetél ke
dőn Szikszai második (to
vábbá tizedik), Sós a tizenne
gyedik helyen végzett. Egy 
másik nemzetközi díjugrató 
versenynek Szántódpuszta 
adott otthont. A csapatver
senyt hibátlan lovaglással a 
halasi Fazekas István és Fo
dor Gábor és az enyingi Bálint 
László összáll í tás ú vegyes 
csapat nyerte. A Balaton
nagydíj Fazekas harmadik és 
Fodor negyedik helyezésével 
zárult. Tíz nemzet lovasai ne
veztek a Hortobágyon lebo-

nyolított versenyre, mely egy
ben Világ Kupa forduló is volt, 
mint nálunk május elsején. 
Varró József többszörös baj
nok, a Határőr Dózsa kiváló 
sportolója ezen is emlékeze
tessé tette szereplését. Az elő
döntőben negyedik, - a Nagy
díj versenyének egyéni har
madik helyezett je lett. A ma
gyar válogatott színeiben pe
dig tagja a győztes csapatnak. 

A kettesfogat-hajtás hazai 
nemzetközi versenyén Sze
gedi Gábor vett részt. A szán
tódpusztai sporteseményről 
két második helyezéssel (aka
dályhajtásban és összetett 
versenyben) tért haza. A Rádi
házán rendezett military or
szágos bajnokság szintén bő
velkedik "dózsás" sikerekben. 
Kategória-győztes Tuska Pál, 
aki egy második helyet is szer
zett a könnyű-osztályban. 

Ugyancsak második lett a kö
zépkategóriában Horváth Ág
nes Regélő, s ahaladóban Fü-

A Kereskedelmi és Vendéglátóipari 
Szakmunkásképző Iskola, 

folyamatosan, ez évben is működteti 
a különböző felnőttoktatási tagozatait. 

levelező szakközépiskola 
kereskedelmi és vendéglátóipari 
szakmunkásképző tanfolyam 
boltvezető és üzletvezetőképző 
tanfolyam. 

Bővebb felvilágosítás és jelentkezési lap jú
lius hó folyamán minden munkanapon az iskolá
ban kérhető. Cím: Kiskunhalas, Tolbuhin u. 13. 

A Kiskunhalasi Egyesített Szociális Intézet 
igazgatója pályázatot hirdet az 

1990. augusztus l-én megüresedő 
FŐKÖNYVELŐIÁLLÁSBETÖLTÉSÉRE 

Pályázati feltételek: 
közgazdasági egyetemi vagy felső
fokú költségvetési vagy mérlegképes 
könyvelői képzettség, 

- költségvetési intézmény könyvelésé
ben és irányításában való jártasság. 
Jelentkezni lehet, az intézet igazgatójánál, 
Kiskunhalas, Nyúl u. 5. Telefon: 22-022. 

Vállaljuk! 
KÖZÜLETEK 

ÉS MAGÁNSZEMÉLYEK 
RÉSZÉRE 

- épületek felújítását, át
alakítását, 

- falnedvesedés meg-
szüntetését légpólusos 
módon, 

- vízvezeték szerelési, 
- elektromos szerelési, 
- szoba festői és mázo-

lási munkák végzését. 
Kommunális Üzem 

Kiskunhalas 

A Kommunális 
Üzem értesíti 
alakosságot, 

hogy szennyvíz
szippantási 

munkát vállal. 

• 
Megrendelés: 

KISKUNHALAS, 
Vadkerti u. 1. 

Telefon: 22·395. 

zér Gábor Zsiráf nevű lován . 
Még egy nagy jelentőségü hír 
a Dózsa házatájáról. Az ifjú
sági haladó mezőnyben Nagy 
Andrea a legelőkelőbb helyen 
végzett Csikasz nevű lovával. 
A tizenhét éves, négy éve le
igazolt sportoló személyében 
így magyar bajnokot köszönt
hetünk. Ez csak ráadás a ber
lini ifjúsági d íjugrató Európa 
Bajnokságon elért eredmé
nyére. OU tizenegyedik egyé
niben, a csapat, amelynek 
tagja volt a hatodik helyen vég
zett. 

Amíg a halasi lovasoknak 
múltjuk is van, a második éve 
megalakult Kunfehértói Köz
segl sportegyesület lovas 
szakosztálya csak most teszi 
majd ismertté a nevét. 

Ebben az esztendőben ifjú
sági sportolóik már első és ne
gyedik helyért járó érmet hoz
tak a területi versenyről, Ta-

MOST 
VÁSÁROLJON! 

Akác - Tűzifa 
(irányár 260 Ft) 

Oltottmész 
(224 Ft + ÁFA) 

Reklámáron, 
minden mennyiségben! 

A Keceli úton, 
a téglagyártói 

200 méterre balra. 

HÁZHOZ SZÁLLÍTÁST 
VÁLLALOM. 

FORGÓ JÓZSEF 

másiból. Most pedig e hó 28-
án (nyolc és tizenhárom óra
kor) 29-én (14 órai kezdettel) a 
Dél-Magyarországi Területi 
Lovas Szövetség megbízásá
ból első military versenyükre 
kerül sor Kunfehértón. 

Rózsahegyi Zoltán edzőtől 
kérdeztem meg, hogyan 
készül a tsz hol bonyolít ják le 
ezt a sportesemény t? 

- Mind a díjlovaglás, mind a 
díjugratás versenyét az Előre 
Tsz központja melleUi sportpá
lyán tartjuk meg. A terepver
seny helyszíne a tó túlsó part
ján, az Erdei Ferencről elneve
zett emlékparkban lesz. 

- Kik indulnak a lovastusán? 
- Kezdő lovakkal vehetnek 

részt ifjúsági és felnőtt korú 
versenyzők. Harminc lovas ra 
számítottunk, de várakozáson 
felüli az érdeklődés, előfordul
hat, hogy kétszer annyian 
lesznek. 

Vass Katalin 

Figyelem! 
SZÖV-MOBIL Kft. 

megnyitotta 
autóügynökségét, 

l ahol . ,. 
KELETI ÉS 

NYUGATI AUTÓK 
FORINTÉRT 

OTP HITELRE IS 
VÁSÁROLHATÓKI 

Ugyanitt Skoda, P-126 és 
nyugati autókhoz forintért 

alkatrészek. 

Telephely: 
Szász Károly út 2. 

(Régi tüzoltólaktanya) 
Telefon: 77/22-991 

Tájékoztató a KUNÉP 
lakásépítési akciójáról 

A KUNÉP a Mátyás téren a KUNÉP
HÁZ és TORONYHÁZ között 30 la
kásos lakóépület építését-értékesí-

tését tervezi. 

A lakások 30-70 négyzetméter közöttiek, 1-3 
szobásak. A tetőtérben is önálló lakások lettek 
kialakítva. Az épület földszint jén garázsok és 

üzletek kerülnek kialakításra. 

A lakások, üzletek, garázsok terveinek 
megtekintése, részletes tájékoztatás 

július 23-tól lehetséges a KUNÉP 
irodaházban. 

Jelentkezni 1990. július 23-augusztus 6. 
között délután 14-16 óráig lehet a KUNÉP 

Lakásvállalkozási Mérnökségén 
a jelentkezési adatlap kitöltésével. 

RÉSZLETES TÁJÉKOZTATÁS A HELYSzíNEN. 
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Sikeres üzletkötés 
kapcsolat (át)mentéssel 

Kellemes repülőút után Európa 
egyik legforgalmasabb repülőte
rén, a Schiphol csarnokában majd
nem annyi időt vártunk csomagja
inkra, mint maga az utazás volt. 
Azért előkerültek bőröndjeink , s a 
bejáratnál fellúnt meghívónk fia is, 
igy beszálltunk a vadonatúj Wolgs
wagen Passatba, s elindultunk 
Amszterdamból Ossba. Némi szo
rongással telt el a száz kilométeres 
út, nem tudtuk milyen következmé
nyekkel jár majd Somogyi Antal ta
nácselnök utolsó pillanatban kény
szerű lemondása. 

A szállodában történt felfrissü
lés, átöltözés után vendéglátónk 
közölte a programot. Sajnálkozva 
jegyezte meg, hogyatanácselnök 
távolmaradása személy szerint őt 
is roppant kínosan érinti , lévén ő 
kezdeményezte az egész kapcso
latfelvételt, s a meghívás nyomán 
Ossban komolyan vették a delegá
ció érkezését. Nem tudta, de nem 
is akarta a tanácselnök lemondó 
telexét közölni a városi vezetéssel , 
annál is inkább, mivel már előké
szültek egy fogadásra mind Oss
ban, mind Kerkwijkban, s megszer
vezték a helyi pártok vezetőivel 
való találkozót is. [gy - bár nem 
hivatalos minőségben - ezeken a 
protokolláris eseményeken részt 
kellett vennünk. Mindez nem hatott 
kedvezően a Ganz küszöbön álló 
üzletkötésére sem, mivel dr. Ván 
Lajosnak e miatt az üzleti tárgyalá
sokra a tervezettnél kevesebb 
ideje maradt. 

Jantzen úr mindezek után azt 
sem vette jó néven, hogy a Ganz 
egyik vezetője közben más vállalat 
képviselőjével is tárgyalni kíván. 

Harminchét milliós 
üzletkötés 

Jantzen úr gyára a Grassair, Oss 
város ipari övezetében található. A 
patika tisztaságú üzemben jóma
gam néhány, dr. Ván Lajos pedig 
sok órát töltött el. 

Legelőször is szembesülni kény
szerült a halasi gyár által minden 
részében önállóan készített kísér
leti kompresszorral. Korábban az 
együttműködés keretében Hala
son összeáll ított csavarkompresz
szor jónéhány elemét a holland fél 
száll ította. Most a halasi ak minden 
alkotóelemet hazaival pótoltak. Az 
í gy összerakott teszt kompreszor 
száll itás közben eltörött, s a teszte
Iésre alkalmatlan volt. Haza fogják 
küldeni. 

A feketeleves utolsó cseppje-

ként Jantzen úr megmutatott még 
néhány, laikus által is jól látható 
gyártási, esztergálási hibát, ami a 
Ganz legutolsó kooperációs ter
mékeinél fordult elő . Ezek kijavítá
sáért a magyar fél guldennel fizet. 
Mindezek után kerülhetett csak sor 
a holland partner műszaki vezeté
sével a tárgyalásra. Az előbbi hi
bák dacára alapjában elégedettek 
a halasi gyár munkájával. A legna
gyobb gond a csomagolással van. 
Ennek megváltoztatásán múlik a 
kapcsolat tartóssága. A holland 
partner újabb termékek gyártására 
tett ajánlatot. Ez 17 millió forint vo
lumenű, s rövid időn belül részle
tes árajánlatot kérnek. A múlt év
végi elvi szinlú megállapodás alap
ján - amennyiben a következő 
egy-két szállítás kifogástalan mi
nőségű lesz - a Grassair cég 
újab b, jelentős munkákra szerző
dik a ganzosokkal. 

A napközi tárgyalások után dr. 
Ván Lajos két ízben is késő délu
tán utazott el Losserbe, ahol mu n-

kalehetőség ügyében tárgyalt az 
ottani T riolet cég képviselőivel. Itt 
mezőgazdasági gépek és gépal
katrészek gyártása volt a központi 
téma. Az asztaltól konkrét, aláírt 
megállapodással álltak fel. Ezek 
szerint a Ganz halasi gyára 800 
ezer gulden értékű munkát végez 
megbízójának, a további mintegy 
300 ezer guldenes megrendelésre 
előszerződést kötöttek. Eszerint a 
jövő év első negyedévi vasszerke
zet gyártási kapacitás le van kötve. 
Összességében a losseri cég 37 
millió forint értékű munkát biztosít 
a halasiaknak. Az a szándék pedig , 
hogy kivételesen hajlandó előleget 
is fizetni , még hozzá devizában, 
nem igényel külön kommentálást. 
A gyárlátogatás során kifejezték 
fentieken felüli , újabb megrende
lési szándékukat is. Mindez akkor 
realizálódhat , ha a szerződött ha
lasi termékek minősége kifogásta
lan lesz. 

Fogadás a polgár
mesternél - talál

kozás a pártok 
képviselőivel 

A megadott program szerint hét
főn 10 órára várt bennünket Oss 
város polgármestere. 

Az 54 éves E. van Veldhuisentíz 
éve áll a város élén. Vendéglátónk, 
H. Jantzen úr - aki mga is tagja a 
31 fős tanácstestületnek - tolmá
csolta a polgármesternek Somogyi 
Antal telexét , melyben sajnálattal 
lemondta az utazást, mivel szemé
lyét az utazásnál a helyi pártok 
képviselői nem tartották "kompe
tensnek" . A polgármester úr kérdé
sére dr. Ván Lajos mint a halasi vá
rosi tanács végrehajtó bizottságá
nak tagja, magánemberként pró
bálta meg megmagyarázni, hogy 
Magyarországon a vidéki települé
seken még nem történt meg a poli
tikai és gazdasági hata lomátvétel. 

A Jantzen úr kezdeményezé
sére megkezdődött közeledés Oss 
és Kiskunhalas között ősszel , a vá
lasztások után folytatódhat. Remé
nyét fejezte ki , hogy ez a megindult 
folyamat erősödni fog a két telepü
lés között. 

Veldhuisen úr az elmondotlakra 
megértően reagált és kifejtette 
hogy az igazi demokrácia nagy do
log, ezt valóban a köz javára, he
lyesen gyakorolni nehéz dolog. Mi
ből is áll ez a demokrácia? Erre vá
laszt másnap kaptunk, amikor ta-

lálkoztunk a helyi pártok vezetőivel 
a tanácsházán. 

Oss városában a város lélekszá
mához (50 ezer) igazodóan 31 fős 
a képv iselőtestület. Ebben 5 nem
zeti párt kapott képviseletet. A leg
erősebb pártok a szocialista, a ke
reszténydemokrata a szociálde
mokrata, a liberális és az új liberá
lis párt. Érdekes módon a legin
kább baloldali nak minősített szoci
alista párt volt az egyetlen, mely 
nem kívánt velünk találkozni. A 
polgármester szociáldemokrata, 
ám mint mondta, működésében 
pártérdektől mentesen, a lakosság 
érdekét kell képviselnie . A képvise
lőket itt 4 évenként választják. A 
polgármestert a királynő nevezi ki, 
megbízatása gyakorlatilag nincs 
időhöz kötve. Oss polgármestere 
itt tíz éve áll a testület élén, októ
berben ünnepli polgármesterré ki
nevezésének 25. évfordulóját. 

A város vezetésében a nemzeti 
pártok között - bár viták vannak -
de a legfontosabb városi kérdések-

&falaoiJ~ 

Új igazgató 
az Ikarusban 

Az IKARUS Karosszéria- és 
Járműgyár Kiskunhalasi Gyár
egységében július 13-án mun
kásgyűlésen mutatták be a 
gyár új igazgatóját , Fejes 
Akost. 

Nagy Károly, az IKARUS 
budapesti központjának sze
mélyzeti vezetője ismertette az 
új igazgató eddigi életútját . 

- Fejes Ákos úr hat évig An
golában és Líbiában összesze
relő gyárat irányított. Meg
szervezte az autóbuszgyártást , 
igen elmaradott körülmények 
között. Az itt végzett munka 
elismerten sikeres volt. Az 
igazgató személyének kiválasz
tásakor egyrészt ez az elisme
rés , másrészt Fejes Ákos úr jó 
szakmai kapcsolatai a fehérvá
ri , a budapesti és a halasi gyár
ral - döntöttek. Az említett 
szempontok figyelembevételé
vel a vállalat vezetése , 1990. 
július IS-ével nevezte ki 1993. 
december 31-ig terjedő időta r
tamra a kiskunhalasi gyár igaz
gatójának Fejes Ákos urat. 

- Bejelentem , hogya válla
lat vezetése a szakszervezettel 
egyetértésben úgy határozott , 
hogy 1990 . július l-től vissza
menőleg étkezési hozzájárulás 
címén minden dolgozó 500 fo
rintot kap készpénzben. To
vábbi 500 forintot kapnak a 
dolgozók tikettben , azzal a fel
tétellel, hogy azt csak a gyáron 
belül lehet levásárolni . Ez évi 
12 ezer forint adómentes j utta
tás . 

Ezután Fejes Ákos, az új 
igazgató üdvözölte a dolgozó
kat. 

- Örülök, hogy az önök kö
rében vehetek részt abban a 
közös munkában , amelyben 
bebizo nyíthatjuk , hogy Halas
ban nemcsak ennyi van, 
amennyit eddig tapasztaltak 
nálunk és a világban, hanem 
ennél sokkal több . Élnünk kell 
az új gazdasági helyzet lehető
ségeivel, a piacgazdasággal , a 
privatizálással. 

Nagy örömmel jöttem ide 
családom mal együtt. Kérem 
önöket , hogy próbáljanak meg 
segíteni abban , amit közösen 

Fejes Ákos, az IKARUS kiskun
halasi gyáregységének új igazgatója 

elhatározunk. Öszintén mond
ják el kritikájukat és önök is 
ugyanolyan keményen meg 
fogják kapni a kritikát. Olyan 
munkát kell végeznünk , hogy 
megteremtsük azt a pénzt , 
amivel el lehet indulni és nem
csak az árak fognak elszaladni , 
hanem esetleg a bérek is. 

Ezután Tóth Pál , a lekö
szönő igazgató megköszönte a 
munkatársaknak tevékenysé
güket, kérte hogy az új igazga
tót még jobban segítsék a jövő
ben. 

Szanyi Zoltán vszb. titkár 
bejelentette , hogy Tóth Pál 
nem megy el a gyártói , hanem 
főmunkatársként fog dolgozni 
ezentúl. 

Fejes Ákos igazgatótól azt 
kérte , hogy váljon igazi hala
sivá , mert a halasi gyárat 
csak úgy lehet igazán irányíta
ni, ha valaki halasinak érzi ma
gát. 

A munkásgyűlést a követ
kező gondolattal zárta be: 

- Azt hiszem , nyugodtan 
ígérhetem, hogy mi teljes erő
bedobással fogjuk Fejes Ákos 
igazgatót segíteni abban a 
munkában, mely azt a célt tűzi 
ki, hogy ez a gyár az alvásból 
felébredjen és sikereket érjen 

Kép-szöveg: 
Lévay Kálmán 

Autó Start Kft. autóbusz járatot indít 

augusztus 6-án Isztambulba. 
Részvételi díj 2000 Ft+60 Márka (vagy 5200 Ft). 

Vízumot szükség esetén elintézzük. 

Autóbuszjárat indul Bécsbe minden héten. 
Részvételj díj: 400 Ft+20 Schilling. 

Jelentkezni lehet: Szilády Á. u. 5-7. * Telefon: 22-444/191 

ben mindig felülemelkednek pártér
dekeiken és konszenzust alakítanak 
ki. A lakosságnak valós beleszólása 
van a testület munkájába. A ciklusra 
szóló legfontosabb tervezett intézke
désekről minden lakos vaskos írá
sos anyagot kap. Egyébként minden 
városfejlesztési , építési ügyben bár
kinek beleszólása van a döntésbe. 
Egy tervezetet a testület véleménye
zésre kiajánl szakbizottsághoz, ab
ban szakértők foglalnak állást. A fej
leményekről folyamatosan tájékoztat 
a sajtó is. Ebben az előkészitő mun
kában részt vesznek külső bizottsá
gok is. Az ő ajánlásuknak komoly sú
Iya van . Igy kerül végül döntésre a 
képviselőtestület nyilvános ülése elé 
az előterjesztés, ahol döntés szüle
tik. A megszületett döntésről minden 
lakost tájékoztatnak irásban. Erre 
mindenki 30 napon belül írásban 
észrevételt, panaszt tehet. Ezt a pa
naszt a képviselőtestület megtár
gyalja és annak helyt ad, vagy eluta
sítja. Elutasítás esetén a panaszos a 
regionális (megyei) testülethez for
dulhat. Ha itt is elutasítást kap, a ki
rálynőhöz folyamodhat. Egyébként a 
polgármestert négy szakmai helyet
tese segíti a mindennapi munkában. 

A pártok képviselői élénken érdek
lődtek a mai magyar fejleményekről. 
Mivel közölték előre: a demokrácia 
nem ismer kellemes és kellemetlen 
kérdést, nekünk szegezték: mit akar 
Kiskunhalas ettől a kapcsolattól? 
Pénzt? Erre dr. Ván Lajos határozot
tan kijelentette, hogy nem pénzt, ha
nem segítséget a demokrácia gya
korlásában, a gazdasági, műszaki, 
kulturális irányítás terén. 

A megyei szociáldemokrata párt 
élt azzal a lehetőséggel, hogy meg
kértek, adjak át egy kapcsolatfelvé
telt szorgalmazó levelet. A levelet a 
párt helyettes vezetőjének átadtuk, 
aki azt megköszönte, s megígérte 
hogy arra hamarosan írásban vála
szolnak. 

A halasi mini delegáció ezeket a 
konkrét eredményeket hozta haza. 
Viszont ennél is fontosabbnak érté
kelem, hogy sikerült megőrizni azt a 
lehetőséget, jóindulatot és segítő
készséget, ami a kapcsolatok to
vábbépítésének alapját jelenthetik. 
Ennek kimunkálása az új képviselő
testületre vár. Mert ebből a kapcso
latból sokat tanulhat a város, illetve a 
gazdasági kapcsolatok tovább bővít-
hetők. Horváth Róbert 

4. OLDAL 

Szilágyi János a népszerü riporter állítólag azért hagyta abba köz
kedvelt rádió-müsorát, mert már mindenki felhívta, akinek van tele
fonja széles e hazában. Lehet, hogy az nem igaz, de az biztos, ná
lunk telefont "szerezni", egy átlagos életmünek számító cselekedet. 

Ezt a tarthatatlan állapotot és beruházási lehetőséget ismerte fel a 
Telecom Hungária Kft. és a Contell Cellular (USA) mamut cég, s 
mintegy 150 millió dolláros alaptőkével vegyesvállalatot alapított a 
hazai telefonhálózat fejlesztésére. 

Tájékoztatójuk szerint a fejlesztés kétirányú. A vezetékes telefon 
esetében egy' vonal ára (üvegszálas technikával) 140 ezer forint. A 
tulajdonos ebből 25-től 50 ezer forintig fizet, a távolságtól függően. 

A rádiótelefon esetében a kötvény ára nyolcvanezer forint, és két 
éven belül garantálják a beszerelést. 

A befizetett összeg 21 %-kal kamatozik. Mindkét esetben kedvez
ményes OTP hitel igényelhető. A vállalat képviselői: Mátyási István 
és Juhász László a város párt- és tanácsi vezetőivel ma folytat tár
gyalást egy esetleges telefontársaság megalakításáról. 

F. L. 

Halas arcképe 
1988-ban a Magyar Urba

nisztikai Társaság levélben tá
jékoztatta Halas polgármeste
rét arról, hogy az évben váro
sunk kapott lehetőséget a 
Hi/d-érem megpályázására, 
két másik város mellett. 

Néhány hónap múltán a bí
ráló bizottság Halasnak ítélte 
a megtisztelő kitüntetést, s 
mint indoklásában kiemelte, 
döntése: " ... a körültekintő vá
rosrendezési tervek alkotó 
végrehajtásának és a város fej
lesztés irányító, valamint a la
kosság harmonikus együttmű
ködésének köszönhető. " 

Bár az itt lakók szerint ez 
együttműködést korántsem 
jellemzi oly klasszikus harmó
nia mint azt távolból a bizott
sáf) szakértői látták, az ered
menyek a város építészeti ar
culata mégis döntésük helyes
ségét bizonyítják a szakértők, 
az ide látogató turisták és a 
polgárok szemében is. 

A napokban jelent meg a 
Hi/d-érmes városok sorozat
ban a Kiskunhalas c. kiskönyv, 
az Építésügyi Tájékoztatási 
Központ kiadásában. E könyv 
szerkezete, az írások témája, 
az elemzések motívumai a 
Hi/d-érem elnyerésének felté
telei, azaz elsősorban a város
kép, az építészet s tágabb ér
telemben a történeti urbanizá
ció köré csoportosulnak. 

Dr. Gszelmann Adám és 

Dókáné Vető Agnes tények
ben, adatokban rendkívül gaz
dag tanulmányainak külön ér
téke egyrészt a történelmi 
szemlélet, a folytonosság-vál
tozás dialektikájának meg
győző alkalmazása egy mikro
környezet kialakulásának 
elemzésében, másrészt a köz
érthető stílus és egyfajta de
politizáltság, mely az eddig 
kényszerűen gyakorlott, csu
pán osztályokban gondolkodó 
társadalmi struktúra helyett a 
város öntudatos polgárainak 
együttesét, ennek kialakulását 
vizsgálja. 

A könyvet Bognár Zoltán 
szerkesztette, az illusztráció
~at Nagy Agnes, Gszelmann 
Adám és Ternyák Jenő készí
tették. 

Egy fájdalmam van csupán 
a kötettel kapcsolatban - a 
könyvet egyébként a kiskun
halasi középiskolás diákoknak 
kötelező olvasmányként va
gyok bátor ajánlani -, nagyon 
drága. A 98 forintos ár egy alig 
80 oldalas könyvecskénél 
azért is érthetetlen, mert az 
utolsó oldal tanúsága szerint 
megjelenését 14 halasi intéz
mény, vállalat támogatta anya
gilag. Akkor miért ilyen drá
ga? 

Félő, hogy épp azok nem 
tudják majd meg venni, akik
nek íródott. 

Hámori Zoltán 
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Segíts 
magadon 
a Tanács 

is 
megsegít? 

Lebukott a valutázó 

A DÉMAsz mögötti la
kótelep lakói szomorúan 
tapasztalták, hogy a "pa~ 
nellakó" sok kisgyermek 
számára közpénz h fján 
nem épült játszótér, elma
radt a terület rendezése, 
füvesítése. 

Segítettek magukon, 
Maruzsa István és lakó
társai saját erőből látszó
teret építettek, hintákkal, 
homokozóval mIntegy 
100 ezer forint értékben. 

A befejezéshez két köb
méternyi akác rönkfára 
lenne szükségök. 

Kérjük. hogya közterü
let gondozási díját - ame-- . 
Iyet ezután is elvégezné
nek - a Tanács a Jakó·kö- . 
zösségnek fizesse kl. 

Reméljük a jó példa kö
vetőkre talál. 

Rácz Fodor Mihály 
tanácstag 

Ez alkalommal nem 
közhely, hogy a városi 
rendőrkapitányság a hala
siak védelmében rendelte 
el az elmúlt hét péntekén 
azt a razziát, ami az idelá
togató turistákat (?) vette 
célba. 

A nyári turista-szezon
ban Kiskunhalas afféle át
járóház. Ennek megvan a 
maga haszna, de a szám
lája is. Többek között az 
is, hogy egyre több a kül
földi bűnelkövető, az en
gedély nélküli itt tartózko
dó. Nem beszélve a csem
pészett áruk forgalmáról, 
vagy a valutázásról. 

A nagy fogás ezúttal el
maradt. Az akciószerű ki
szűrésen mindössze egy 
szovjet állampolgár akadt 
fenn, akit ittas vezetés mi
att már korábban kiutasí
tottak az országból. A több 
száz igazoltatott külföldi, 
főként: lengyelek, romá
nok, bolgárok és jugoszlá-

vok dolgait rendben találta 
a rendőrség. 

Viszont fennakadt a há
lón Illés Csaba kiskunha
lasi lakos, aki a "kisbos
nyákon" parkírozó őr. 
Tudniillik valutázott. A tet
tenérés pillanatában a 
nála talált 950 márkát már 
nem sikerült "lenyelnie", 
így hát megbukott. Csak 
feltételezhető, hogy Illés 
Csaba megbízásra dolgo
zott. Lebukásával aznap 
le is állt az üzlet. A piacról 
úgy eltűnt a valuta, mintha 
csak forintot ismerne a vi
lág. 

E két említett eseten 
kívül csak a szokásos 
bajkeverőket kapcsolta 
le a rendőrség. Neveze
tesen négy lerészegítés, 
három botrányos ré
szegség, hat engedély 
nélküli vezetés (nem po
litikai!) miatt indítottak el
járást. 

-is-

Délután: friss zsömle helyett 
vegyünk friss kenyeret 

(A következő oldalon 
"Békebeli" című írásban 
is a zsömlékről mondja el 
- magasztoló - vélemé
nyét munkatársunk.) 

A sokszor szidott péksü
temények minősége és 
nagysága tárgyában el
hangzott lakossági kifogá
sok visszaköszönő válasza 
az volt, hogy majd ha bein
dul a sütés az új kenyér
gyárban, más lesz a hely
zet. 

Az új üzem már termel, 
most más jellegű panaszt 
hallani. Sokan megszokták 
a késő délutáni friss zsem
lét, ám manapság hiába 
keresi a boltokban a vevő, 
nem talál. Volt olyan boltos 
is, aki jólértesülten suttog-

ta: kerekperec megtagad
ták a pékek a délutáni sü
tést. Egya lényeg: valóban 
a boltokban délután nem 
kapni péksüteményt (már
mint frisset). 

Mi hát az igazság? Irány 
a Szabadkai úti új kenyér
gyár. 

íncsiklandozó illatok kö
zepette lépek ge az üzem 
raktárterébe. Eppen friss 
alföldi kenyeret raknak ki, 
elszállításra. Megtudom, 
hogy az éjjel-nappali élel
miszer boltba viszik majd. 

-Igaz-e a hír, hogydélu
tán a pékek nem sütnek 
zsemlét? Netán valami 
munkamegtagadás van a 
dolog mögött? - szegezem 
a kérdést Sándor József 

üzemvezetőnek. 
- A h í r igaz, azonban ez 

nem a dolgozók leállásá
nak következménye, ha
nem egészen prózai okai 
vannak. Nevezetesen az, 
hogy a városban mintegy 
kétezer darabos igény van 
a délutáni sütés ű pékárura. 
Ez olyan kevés, hogy erre 
a tizenöt percre egysze
rűen nem érdemes a gépe
ket üzemeltetni. így a napi 
10-12 ezer darab zsemlét 
reggel süt jük meg. Délután 
így a boltokban értelem
szerűen csak reggeli pék
áru kapható. 

- Hogy volt ez a régi 
üzemben? 

- A korábbi sütödében 
olyan kicsi volt a kapacitás, 
hogyapékárut gyakorlati

----------------------, lag egész nap sütötték, így 

Drágább búzából 
drágább kenyér? 

(Folytatás az elsó oldalról. 
a malmok arra számítottak, 
hogy nagyobb lesz az önálló
ságuk a termelés és a gazdál
kodás területén. Szeretnénk, 
ha az arcok egy kicsit a piac 
felé tekintetének és a tervuta
sításos rendszer maradvá
nyait is felszámolnák. Elég volt 
már abból, hogy mindent felül
rók diktálnak, ennyi gabonát 
kell felvásárolni, ennyi lehet az 
ár stb. A vállalat központja saj
nos átvette azt a funkciót, amit 
korábban a tröszt látott el. Is
mét elóírnak mindent, a feIvá
sárlási tervet, az árakat, a ter
melési feladatokat. A jelenlegi 
érdekeltségi rendszer nem azt 
szolgálja, hogy erdményeseb
ben dolgozzunk. 

Ha önállóan gazdálkodhat-

nánk, akkor most például Ha
lason egy harmadik műszakot 
is beindítanánk, hogya keres
letet kielégíthessük. 

- Nem lehetne a termelé
kenységet növeini a malom
ban? 

- A kiskunhalasi malom
üzemben belső rekonstrukciót 
kellene végrehajtani, mert már 
egyfolytában üzemel a malom 
1954. óta. Tavaly elkezdtük a 
koptató részleg karbantartá
sát, amit az idén januárban és 
februárban, két hónapi üzem
szünettel sikerült befejeznünk. 
Most már magát a malomüze
met is fel kellene újitani és né
hány új gépet beszerezni. Re
méljük, hogy talán jövőre sike
rül ez a tervünk is. 

Kép-szöveg: Lévay Kálmán 

a délutáni friss áru még 
melegen kerülhetett a bol
tokba. Gyakorlatilag ma 
megfordult a sorrend. Ré
ben délután sütöttük meg a 
másnap reggeli zsemlét, 
most viszont reggel, egy
szerre készül el, s a boltok
ban reggel kapható frissen. 
A kiflinél semmi nem válto
zott. Ez korábban is és 
most is reggel került a bol
tokban kiszállításra. 

- Ne haragudjon, nem 
lehetne valami megoldást 
találni arra, hogya sokak 
által igényelt délutáni friss 
zsemle is a polcokra kerül
hessen? 

- Egyelőre azt ajánlha
tom, hogy vegyenek a késő 
délután a boltokba betérő 
vásárlók friss kenyeret. Az 
új üzemünkben ugyanis fo
lyamatosan süt jük a kenye
ret, s az napközben még 
melegen kerül a boltokba ... 

Horváth Róbert 

-=------------

A kertvárosiak régi álma tel
jesült az új iskolai tanévben. 
Szeptembertől nem kell gyer
mekeinknek a több kilométer 
távolságra lévő iskolákba jár
niuk, hanem helyben, az új 
kertvárosi iskolában tanulhat
nak. 

Szőrfy István igazgatót, az 
épülőfélben lévő új iskola igaz
gatóját arra kértük, hogy mu
tassa be az új iskolát olvasó
inknak. 

- Az iskola neve: Kertvárosi 
Általános Iskola, címe pedig: 
Nyírfa u. 23. Az ünnepélyes 
avatás szeptember 1-jén lesz, 
a tanév kezdetekor. Az ava
tásra felkértük Gaborják Jó
zsefet, a Megyei Tanács elnö
két. 

- Ki tervezte az iskolát? 
- Az iskolát egy team ter-

vezte, a Megyei Tervező Vál
lalat egyik munkacsoportja. A 
tervet Tóth Cifra Tamás, fiatal 
építészmérnök jegyzi, a kivite
lezést pedig a helyi KUNÉP 
Vállalat végezte. 

- Hány tanterem lesz az is
kolában? 

- Az eredeti terv szerint, 
melynek megvalósitása gaz
dasági okokból négy ütemben 
történik, 16 tantermes iskola 
épül. A szeptemberre megva
lósuló első ütemben átmeneti
leg minden tanterem célra 
használható helyiséget 
igénybe kell vennünk a 16 ta
nulócsoport elhelyezéséhez. 
Összlétszám 400 felett lesz. 
Jelenleg csak 12 tanterem 

épül meg, ezért kell pótolnunk 
a kiegészítő helyiségekkel. 

- Hány tanár fog tanítani? 
- A Dimitrov-téri iskola je-

lenlegi tantestületének tagjai 
fognak többségükben tanítani, 
16 tanító, 19 szaktanár, 1 pe
dagógiai asszisztens és rajtuk 
kívül 5 új szaktanár, valamint 2 
új tanító fog belépni. Mivel 18 
tanulócsoportot kell elhelyez
nünk, sajnos két csoport, egy 
harmadik és egy negyedik 
osztály a Rekettyei Általános 
iskolában fog még tanulni a 
következő ütem elkészültéig. 

- Milyen lesz az iskola fel
szereltsége ? 

- Négy év alatt épül meg ter
veink szerint az iskola. Első 
évben a tantermeket és a köz
célokat szolgáló helyiségeket 
(például szükségebédlő , me
legítő konyha, a legszüksége
sebb irodák, szűkös könyvtár
helyiség) építik meg. 1991 . 
szeptemberére tervezték egy 
főzőkonyha , ebédlő és fölötte 
az alsó tagozatosok tantermi 
blokkja, majd 1992. szeptem
berére egy kisebb oktatási 
szárny és 1993-ban egy na
gyobb méreIÜ tornaterem 
megépítését. A költség erre a 
részre várhatóan 90 millió fo
rint lesz és ehhez még kellene 
mintegy 10 millió forint a szak
mailag optimális berendezés
hez. Erre a célra csak 5 millió 
áll rendelkezésre , azonban a 
jelentős áremelkedések miatt 
a tanács még további 2 milliót 
fog biztosítani, hogy a leg-

5. OLDAL 

szükségesebbek az indulás
hoz rendelkezésre álljanak. 
Természetesen a régi iskola 
még használható berendezési 
tárgyait is felhasználjuk. 

- Van-e az új iskolának neve
lési koncepciója? 

- A legfontosabbnak tartom 
az ifjúság nevelése kapcsán a 
testi egészséget, majd a lelki 
egészséget. Ezeket követi a 
magas fokú anyanyelvi kultúra, 
hogy megértsük egymást e ha
zában. 

Ezt kell feltétlenül követnie az 
idegen-nyelvi kultúra megala
pozásának, hogy Európában is 
megértsenek minket és mi is 
megértsük Európát. A vizuális 
kultúra, a természettudományi, 
technikai, a munkakultúra és a 
társadalomban való eligazodás 
képessége is nélkülözhetetlen. 
Nagyon fontosnak tartom az 
egész iskolai programban a 
személyiség teljesítmény sze
rinti megerősítését és Kiskun
halas ősi mezővárosi múlt jára 
tekintettel az agrokultúra tani
tását is. Ennek érdekében egy 
gyakorló kertet is létesítünk, 
növény termesztő üvegházzal. 
[gy a tanulók nemcsak a tan
könyv lapjairól ismerkedhetnek 
meg azokkal a növényekkel, 
amelyekról tanulnak, hanem 
termeszthetik, gondozhat ják 
őket a gyakorlatban. 

Ehhez csak annyit füzhelünk 
hozzá, hogy szép és magasz
tos tervek, kívánjuk, hogy telje
süljenek. 

Kép-szöveg: Lévay Kálmán 

Megbékültem a törökökkel 
A keszthelyi állomáson vártuk a vonatot. 

Vonyarcra akartunk menni. Ahogy ott tolon
gunk a tömegben, megpillantok egy sötétbő
rű, feketebajuszos fiatalembert, turista hátiz
sákkal a vállán. Nézelődött jobbra-balra. Ugy 
éreztem, hogy segítségre van szüksége. Első 
pillanatban lattam, hogy külföldi és, hogy ke
letről jött, tekintettel a sötét arcbőrére. Ránéz
tem és elmosolyodtam. Erre odajött. 

- Where from? Honnan? - kérdezem ango
lul. 

- Törökországból. Mérnök vagyok és turis
ta. Szeretnék Tihanyba utazni gyorsvonattal, 
de nem tudom hol kell átszállni. 
Előveszem a térképet és elmagyarázom 

neki, hol és hogyan kell átszállnia. Nagyon 
megörült és megkérdezte, vannak-e Magyar
országon törökök. Vannak. Törökök és ma
gyarok együtt. Hol? Mohácson, - mondom. 
Egyéb török emlékek? Pécsett és Egerben. 
Jó lenne ezeket meglátogatni - felírta a neve
ket. 

Felszálltunk a vonatra, angolul beszélget
tünk. 

- Majd el szeretnék menni Mohácsra és 
Pécsre is. Mióta vannak itt törökök? 

-1526-tól. 
- Bevándoroltak? 

- Nem. A török szultánnal jöttek. 
- Mennyien vannak? 
- Ugy 25 ezren. A magyarok is annyian kö-

rülbelül. 
- Jól meg vannak egymással? 
- Rokonok vagyunk. Igen, mondom. De ak-

kor, nem mint rokonok jöttek. Megvertek be
nnünket a mohácsi csatatéren és 150 évig itt 
voltak. 

- De mostmár jóbarátok vagyunk? 
- Természetesen. 
- Azóta nincs semmi ellentét? 
- Nincs. Jól meg vannak. Együtt vannak, 

közös sírban. Szép emlékművet emeltek ne
kik. 

- Majd megnézem - mondta ő. 
Elcsendesedtünk. Néha-néha rámnézett 

én is viszont. Majd lerajzoltam. Ez vagy te! 
Mondom én. Sokáig elnézte a rajzot - köszö
nöm. 

Nekem már le is kell szállnom. Mindketten 
fölálltunk és könnyes szemmel gondoltunk a 
mohácsi hősökre. Megöleltük egymást. A vo
nat robogott tovább. O mindaddig integetett, 
amíg látott. 

Igy békültünk meg a törökökkel a mohácsi 
csata után jó néhány száz éwel. 

Diószegi Balázs 
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Mezei 
Magdolna 

kiváló 
A Pszt. Magazin két és fél hóna

pos fotómodell tanfolyamán Me
zei Magdolna kiváló eredménnyel 
végzett. A múlt heti vizsga után 
több szerzödést ajánlottak részé
re, melyekböl a Levis reklámfilm
jében való szereplést fogadta el. 
Tervei szerint az Artistaképzö In
tézet manökenképzöjére jelentke
zik, vagy aDivatintézet tanfolya
mára, ahová jó ajánlólevél a sike
res tanulmányokat bizonyító okle
vél. Mezei Magdolna jelenleg tit
kárnő a Semmelweis Kórházban. 

A róla készült alábbi képsorozat 
- a tanfolyam vezetö Tulok András 
képei - bizonyítják, hogya kiváló 
minösítést a zsűri nem elhamar
kodottan ítélte a modellnek. 

"Tervünk a bennmaradás" 
A KAC, megyei első osztály

ban szereplő férfi felnőtt kézi
labda csapata hat pont előny
nyel lett első az 1989/90. évi 
bajnokságban. Az egy évvel 
ezelőtti "állapotokhoz" képest 
a csapat sikere, ha teljesen 
nem is váratlan, de azért ki
sebb meglepetés. Még az őszi 
idény végén is úgy tűnt, hogy 
vannak esélyesebb csapatok 
a mezőnyben, s itt elsősorban 
a Kecel és a Tiszakécske tűnt 
favoritnak. A tavaszi idény vé
gén viszont már a KAC "fordult 
elsőnek acélegyenesbe" , 
ugyanis a rájátszás előtt már 
előnnyel álltak az élen. A ráját
szásban aztán, ha nem is min
den zökkenő nélkül, már 
egyértelművé vált a halasi 
csapat fölénye. 

Amikor eredményes szerep
lésről kell számot adni, akkor 
könnyű a kérdező és a kérde
zett helyzete is. így volt ez 
most is, amikor egy rövid érté
kelést kértem Lajkó Róberttől, 
aki a csapat edzője és egyben 
játékosa is. 

- Rosszul kezdtük a bajnok
ságot, nehezen indultunk az 
elején. Az utolsó pillanatban 
bekövetkezett edzőváltozás 
miatt a csapat az első mérkő
zésre, ami rögtön a Kecel el-

len i rangadó volt, alig tudott 
felkészülni, kiállni. "Törvény
szerűen" ki is kaptunk. A má
sik esélyes elleni mérkőzésün
kön is (a Tiszakécske ellen) 
hasonló gondok miatt veresé
get szenvedtünk. A fordulat a 
téli felkészülésünket követően 
mutakozott. Ekkor éreztem 
úgy, hogy együvé kovácsoló
dott és kialakult a csapat. 
Hozzá kell tennem, a tavaszi 
idény sorsolása is kedvezőbb 
volt számunkra. 

- Az utolsó felvonást, a rá
játszást három pont előnnyel 
kezdte a KAC, de ez a "túlórá
zás" rendje miatt, amikor is 
még hátra volt 3x3 mérkőzés 
nem tűnt túl nagy előnynek. 
Egyáltalán, mi a véleménye a 
rájátszásról ? 

- Véleményem szerint az öt
let maga jó volt, de a négy csa
pattal való rendezés már sok 
volt. Az utolsó mérkőzéseken 
már az erőnlétileg kevésbé fel
készült csapatok miatt irreá
lissá váltak az eredmények. 
Az "egy napon - három mér
kőzésre" a riválisai nk nemigen 
voltak felkészülve. A kevesebb 
több lett volna. 

- Milyennek ítéli meg az el
múlt évi bajnokságot? Kikkel 
volt megelégedve? 

- Kemény, meglepetések
kel teli év után vagyunk. Van
nak a mezőnyben kiemelkedő 
képességű csapatok, gondo
lok itt elsősorban a Kecel és Ti
szakécske csapatára, de 
okozta k meglepetést a szeré
nyebb képességűek is. 

Mint azt az előzőekben már 
említettem, teljesítményünket 
két részre kell bontani. Az őszi, 
nehéz, idényben Tóth János 
eredményessége, jó játéka 
"vitte" a csapatot. Kár, hogy ő 
a tavaszi idényben már nem 
állt a rendelkezésünkre. Sze
rencsénkre pótolta őt a tavaszi 
idényre hazatért Nagy Ernő, 
akivel sokat erősödött játé
kunk. Különben nem kívánok 
kiemelni különösebben senkit 
sem a csapatból, mert aki ját
szott, az igyekezett helytállni. 

- Hogyan tovább? 
- A felkészülést a következő 

héten kezdjük meg. A csapat 
együtt marad. Anyagi lehető
ségeink szűkösek, de azért 
igazolni is szeretnénk, első
sorban átlövőkre lenne szük
ségünk. Merész terveink nin
csenek, Egyetlen, de feltétlen 
tervünk az NB II-ben a biztos 
bentmaradást jelentő helye
zés. 

Árvai Mihály 
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BONTETŐELJÁRÁS 
VAN FOl. VAMATBAN: 

Rablás bllntettének elkö
vetése miatt Kriszian Jan 
Georg/ev, UI/anov Krou
nov Mirlchev és Nikoláf 
Stojenov Gongov bolgár 
állampolgárok ellen. 

Nevezettek 1990. június 
25-én a kora reggeli órák
ban megállitották Merko
vics László jugoszláv ál
lampolgárt, aki Klskunha
laara igyekezett személy-

. gépkocsijávaI. Merkovics 
Lászlótól márkát szándé
koztak vásárolni, az üz
letbe Merkovlcs belement 
és 400 NSZK márkát áta
dott, de a kialkudott össze
get a bolgároktól nem 
kapta meg, így visszakérte 

, a 400 márkáját. Ezt köveI tÖ8n a gyanúsítottak közOl 

NikoláJ Stonejov Gongov ki
kapta Merkovics kezéb61 a 
márkát és a I(özelben álló 

személygepkocsljukhoz 
szaladtak, majd Tompa felé 
indultak. Markovics László a 
vezetéS fel61i lenyltott sze
mélygépkocsi ablakába ka
paszkodott, próbálta a 
pénzét visszaszerezni. A 
gépkocsit vezetéS Ulianov 
Krounov Mirtchev a kocsival 
hol gyorsított, hol lassított 
így próbálta lerázni az aj
tóba kapaszkOdó Merkov;
csot, közben társai ütötték 
Merkovics fejét és karját, aki 
kb. egy km megtétele után 
elengedte az aItól -és csak a 
véletlenen múlt hogy nem 
esett a kocsi kerekei alá. 

A büntetőeljárás során 
merült fel annak gyanúja, 
hogy a bolgár gyanúsítottak 

Baja város területén csa
tást követtek el szintén ju
goszláv állampolgár· séret
mére, illetve közlekedési 
bOncselekményt is elkö
vettek. Ogyükben a vizsgá
lat tovább folyik. 

KERESI A RENOŐRSÉG 
AZT A TETTEST, AKI ... 
F. József kiSkunhalas' 

lakos Kiskunhalas Alsó
öregszólók területén lévő 
zátkertléból szövöttdrótot, 
hullámpalát és perJitet lo
pott el kb. 13 ezer forint ér
tékben. 

Gy. Istvánné kiskunha
lasi lakos Kiskunhalas 
Szász K. u. lévő Ozletébe 
betört és onnan kb. 6920 Ft 
értékben ruhanemOket tu
lajdonított el, míg kb. 3000 
Ft rongálási kárt okozott. 

F.8. 

SAROKBA SZORíTVA .... 0 

"Békebeli" 
Mostanában ritkán szokott a Halasi Tükör 

dícsérni. Éspedig azon egyszerű oknál fog
va, mert nem nagyon van mit. Túlhaladtuk a 
"szenzációs" termelési produktumokat, a 
"minden igényt" kielégítő "minőségi" szol
gáltatások idejét. {gy, ha hébe-hóba valami
lyen kiemelkedő teljesítmény a tudomá
sunkra jut, azt szívesen "megénekeljük". 

A Kiskunhalasi Sütőipari Vállalat munká
ját az utóbbi évtizedekben számtalan kritika 
érte. Az észrevételek olykor jogosak, de oly
kor eltúlzottak voltak. Ennek most - remél
hetőleg - vége. Megszületett a minőség, 
amit a legmegrögzöttebb elégedetlenkedők-

nek is tudomásul kell venniök. Ugyanis pár 
hete - a jelzett sütőipari cég - olyan csoda
szép pékáruval teríti a várost, hogy abban 
még az "ellenség" sem találhat hibát. 

A kiflik formásak, ropogósak, hamvasak, 
a zsömlék kerekdedek, mérethűek, a zsem
lekenyerek majd kicsattannak aszépségtől. 
Úgyszóván - mind - ennivalóak. Gyanítha
tó, hogya mai generáció valaha is látott ilye
neket. De még az idősebbek is azt mondják 
rá, hogy ez igen, ez "békebeli". Mostmár 
csak az (lenne) a fontos, hogy ez a nívó 
hosszú távon megmaradjon. 

K.P. 

Kulturális ajánlat 
FILMszíNHÁZ THORMA JÁNOS MÚZEUM 

Július 20-án este: Higgy neki, hisz 
zsaru! (amerikai) 

21-22-én délelött: Moonwalker (ame
rikai), délután: Noé bárkái (magyar), es
te: Arizónai ördögfióka (amerikai). 

Halas a kiskun mezöváros. Thorma 
képcsarnok. Válogatás a múzeum kerá
miagyűjteményéböl. Udvari kiállítási 
szín. 

23-án este: Arizónai ördögfióka (ame
rikai). 

Nyitva hétfö kivételével naponta 10-
18 óráig. 

GYŰJTEMÉNYEK HÁZA 
(Bokányi D. u. 4.) 

24-26·án este: Rendörakadémia 5. 
(amerikai). 

27·én este: Goodbye Emmanueile 
(francia). 
GÓZON ISTVÁN MŰVELÖDÉSI KÖZPONT 

Halasi arcok. Váci György könyvköté· 
szeti remekműve;' Csorba Tibor festmé· 
nyei . Nyitva: 10-16 óráig, hétfön zárva. 

Július 28·án 19 órakor: Zenél ö udvar. VÉGH KÚRIA 
(Bajcsy·Zs. u.) Latin-amerikai ritmusok. A Los Reyes 

együttes koncertje. Utána táncbemutató 
és tánctanulás. 

ÚTTÖRÖHÁZ 
Július 24-én: Nyári műhely. Ékszerek 

és figurák só liszt gyurmából. 

Diószegi Balázs Munkácsy·díjas fes· 
tőművész állandó kiállitása. Nyitva: csü· 
törtök-péntek-szombaton naponta 10-
12 és 14-18 óráig. 

26-án: Társasiátékok készitése ott
honra. 

CSIPKEMÚZEUM 
(Kossuth u. 39.) 

Nyitva: naponta 9-16 óráig. 

II \-\\RTÜKÖR 
Takács Viktor telefonon reklamálta hogy miért nincs 

nyitva a Tinódi utcai benzinkút. Csáki György kútcsoportve
zetőtől azt a tájékoztatást kaptuk, hogya kút kezelőjét nem
rég operálták, de már felgyógyult. A benzinkút a napokban 
ismét ki fog nyitni. 

Állítólag Halason is indul a szextaxi-járat. Régi egyre 
táguló hézagot pótol ez az új szolgáltatás. A monolit pártál
lam ütötte rések egyikét a piacgazdaságra áhítozó demok
rácia jóvoltából ezáltal sikerült betömni. A szolgáltatás be
indulásakor, ígérjük résen leszünk. Addig is az ácsingózók
nak résvétünk. 

Jó hír. Azt hallottuk, hogya Postaban'< fiókot nyit Hala
son. Márcsak az a kérdés, mekkora kamatlábakon érkezik. 

A sóstói strand üzemeltetője közli, hogya belépője
gyek ára: felnőtteknek 25, gyerekeknek, diákoknak, kato
náknak, nyugdíjasoknak: 10 forint. 
A kölcsönzési árak változatlanok. 

28-án 19 órától a Helyőrségi Klubban Horváth István és 
Lehr Ferenc zenés műsoros estje. 

SPORTMŰSOR (július 29-ig) 
Lovassport 

II 

Július 28. 8 óra, Kunfehértó Előre Tsz pályája: díjlovaglás, 13 
óra, túlsó tópart : terepverseny. . 

Július 29.14 óra, tsz sportpályája: díjugrató verseny. 
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